
 
Aan de Voorzitter van Provinciale Staten van Zeeland 
Provinciehuis 
Abdij 6 
4331 BK MIDDELBURG 
 
Middelburg, op de feestdag van de H. Silvester 2019 (31.12.2019) 
 
 
Geachte voorzitter, 
 
 
Betreft schriftelijke vragen ex art. 44 van het RvO Provinciale Staten van Zeeland jo. art. 151 
lid 1 PW van de Statenleden KOEVOETS, VAN HOECKE, WALRAVENS en BOS, Forum voor 
Democratie (FVD) inzake het ‘Stookalert’ van het RIVM. 
 
 
Hierbij verzoek ik u onze vragen ter kennis te brengen van het College van Gedeputeerde Staten 
van de Provincie Zeeland. Wij vragen om de schriftelijke beantwoording van onze vragen. 
 
 
Toelichting: 
Vele Zeeuwse huishoudens genieten op de koudere dagen van de warmte en gezelligheid van een 
houtkachel. Behalve de reeds genoemde redenen is ook kostenbesparing een belangrijke reden 
voor huishoudens om over te stappen op een houtkachel. De energierekening is dit jaar explosief 
gestegen vanwege, door het controversiële klimaatbeleid, sterk verhoogde energie- en 
milieubelastingen. Volgens het Centraal Bureau voor de Statistiek gemiddeld 334 euro meer per 
jaar dan in 2018. Honderden huishoudens worden door het partijkartel letterlijk in de kou gezet. Een 
schande! 
 
Het gebruik van houtkachels wordt steeds meer ontmoedigd en vanuit het Rijksinstituut voor 
Volksgezondheid en Milieu (RIVM) worden sinds 1 november 2018 in sommige gevallen 
‘stookalerts’ uitgegeven. Dit voornamelijk om aan te geven dat het geen goed moment is om hout te 
stoken in verband met omwonenden die hier door mogelijk, bijvoorbeeld door bepaalde 
weersomstandigheden last van kunnen hebben. 
 
Dit beleid staat haaks op de met miljarden (11,4 miljard totaal) gesubsidieerde biomassacentrales 
die door heel het ganse land en dus ook in ons prachtige Zeeland gebouwd en draaiende gehouden 
worden (vaak kolencentrales die worden omgebouwd). 
Het verbranden van biomassa is geen duurzaam alternatief om energie op te wekken, stelt de 
European Academies Science Advisory Council (EASAC). Het EASAC stelt zelfs dat er bij het 
verbranden hout zelfs netto veel meer CO2-uitstoot vrij komt dan bij verbranding van kolen en gas. 
De gewone burger wordt op de tenen van zijn ecologische voet(afdruk) getrapt, waar (grotere) 
bedrijven met enorme subsidies juist gestimuleerd worden om deze ecologische voetafdruk te 
vergroten. 
 
Vragen: 
1. Waarom vallen biomassacentrales, wat in feite reusachtige houtkachels zijn, niet onder het 
stookalert van het RIVM? 
 
2. Zijn GS met de FVD-fractie van mening dat ook biomassacentrales onder het stookalert van het 
RIVM zouden moeten vallen? 
 
3. Zijn GS voornemens om in de regels omtrent de vergunningen op te nemen dat 
biomassacentrales zich dienen te conformeren aan de stookalerts van het RIVM? 
 
 
 
 

https://www.ad.nl/nieuws/biomassa-is-bom-onder-het-klimaat~a2cd6d8c/


4. Zijn GS het met de FVD-fractie eens dat het absurd is om burgers op de vingers te tikken voor 
het kleinschalig gebruik van een houtkachel, terwijl er gesubsidieerd beleid wordt gevoerd om 
vrachtschepen vanuit de andere kant van de oceaan naar Nederland te laten varen vol met o.a. 
houtsnippers, met als doel deze te verbranden voor energievoorziening. Hierbij niet te vergeten dat 
dit proces vervolgens meer uitstoot veroorzaakt van CO2, fijn stof en stikstof dan de huidige 
kolencentrales? 
 
5. Zijn GS het eens met de FVD-fractie dat er eerst gekeken moet worden naar de echt grote 
vervuilers (in dit geval biomassacentrales), voordat de gewone burgers (die al onevenredig hard 
getroffen wordt door de klimaatobsessie van het huidige kabinet en zijn trawanten) de les gelezen 
wordt betreft milieumaatregelen? 
 
6. Erkennen GS het onderzoek van het EASAC over het feit dat biomassacentrales niet bijdragen 
aan een beter leefmilieu? Zo ja, zijn GS het dan eens met de FVD-fractie dat er zo snel mogelijk 
gekeken moet worden naar alternatieven (die FVD al veelvoudig heeft aangedragen in de vorm van 
bijvoorbeeld kernenergie, thorium, blijven gebruiken van (aard)gas en kolen, enz.)? 
 
7. Vandaag, op Oudejaarsavond, heeft het RIVM wederom een stookalert afgegeven. Dit vanwege 
dat de luchtkwaliteit overal in het land slecht zal zijn. Het afsteken van vuurwerk veroorzaakt smog 
door fijn stof. De luchtkwaliteit kan dan, volgens het RIVM verder verslechteren door houtrook. Het 
RIVM roept mensen in het ganse land op om geen hout te stoken aangezien dit, volgens het RIVM, 
gezondheidsklachten bij mensen in de omgeving kan verergeren. De houtkachel ligt onder vuur, dat 
is duidelijk. Vuurwerk heeft ook (geestelijke) gezondheidseffecten op mensen én dieren. Anderzijds 
geeft het velen ook vreugde. Als FVD Zeeland zijn wij nog doende onze mening op dit dossier te 
vormen. Gewoon uit belangstelling, zou de FVD-fractie daarom van GS willen weten wat zij vinden 
van het afsteken van vuurwerk door particulieren. Zou u uw mening hierover willen delen met 
Provinciale Staten? En zien GS voor zich een taak weggelegd om het vuurwerkafsteekbeleid 
(bijvoorbeeld op het terrein van vuurwerkvrije zones en mogelijke vuurwerkafsteekzones) van de 
gemeenten in Zeeland te coördineren? 
 
Afsluitend wenst de FVD-fractie eenieder die – vanuit ambt of beroep – betrokken is bij de Provincie 
Zeeland een goede jaarwisseling toe en een voorspoedig 2020. 
 
In afwachting van uw beantwoording, verblijven wij, 
met de meeste hoogachting, 
namens de Statenfractie van het Forum voor Democratie, 
 
KOEVOETS Robert; 
VAN HOECKE Eelco; 
WALRAVENS Fred; 
BOS Martin. 
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